
Referat

                                                                  
Generalforsamling i Korsør Sejlklub,                                     
onsdag den 24. marts 2019

Med følgende dagsorden:

1. Valg af dirigent og 2 stemmetællere.

Bestyrelsen foreslog Erik Borg som dirigent, det blev vedtaget.
Dirigenten konstaterede at generalforsamlingen var lovlig varslet og indkaldt. 
Der var fremmødt 34 stemmeberettigede medlemmer.
Jørgen Dam og Per Jørgensen blev foreslået som stemmetællere, det blev vedtaget.

2. Bestyrelsens beretning.

Formanden Kasper Jørgensen forelagde beretningen med følgende hovedpunkter:

Vinteraktiviteter:
- Nytårstaflet var særdeles godt besøgt med fuldt hus og god stemning.
- 2 foredrag i januar (2018) havde hård konkurrence med håndbold i TV.
- De 2 næste foredrag var til gengæld velbesøgt.

Sejlerskolen:
- Hele vinteren var der undervisning til teoretisk duelighedsbevis, - alle bestod eksamen.
- Den praktiske del til duelighedsbeviset var ligeledes frugtbart.  Mange nye sejlere har fået deres 

første erfaringer i sejlerskolens både.
- Certifikat til speedbåde har haft en stor fremgang efter at det er blevet påbudt.

Kapsejladsudvalget:
- Der har været gennemført 16 onsdagssejladser med op til 20 deltagne både.
- Ylva-DM blev gennemført med 15 deltagne både, hvor branden i klubhuset under selve stævnet 

gav stævneledelsen store udfordringer, men det blev gennemført med stor ros fra sejlerne.
- Agersø Rundt blev gennemført med 73 tilmeldte både og små 300 sejlere til den efterfølgende 

fest. Det kraftige blæsevejr medførte dog at kun 35 både gennemførte sejladsen, til gengæld var 
teltet fyldt op med små 300 sejlere til den efterfølgende fest.

      Juniorafdelingen:
- Det er en stor udfordring at fastholde de unge i en tid hvor computer og andre fritidstilbud 

frister.
- Det er mest de helt unge der er aktive til ugens sejladser.  4 sejlere deltog i Harboe Cup.
- Juniorlederen har valgt at stoppe og således efterlyses frivillige til at løfte denne vigtige opgave. 

Bestyrelsen vil hurtigst mulig drøfte situationen.

      



Bestyrelsen:
- Der er afholdt 11 bestyrelsesmøder med højt fremmøde og stort engagement.
- Sidste års skifte af kasserer har været en drøj omgang m.h.t. banktilladelser m.v.  En stor tak til 

den tidligere kasserer Inge Jørgensen for uvurderlig hjælp i en vanskelig overgangsperiode.
- Branden i klubhuset har naturligvis været et stort omdrejningspunkt, bl.a. med opstilling af 

midlertidige klublokaler.  På trods af disse vanskeligheder har klublivet fungeret godt.
- Som det vil fremgå senere, er klubbens økonomi god med et fint årsresultat for 2018.
- Aktivitetsniveauet i 2019 vil dog blive lavere end året før, udelukkende med de traditionelle 

aktiviteter samt deltagelse i den Maritime Kulturuge.
- Der har været en del nyanskaffelser som p.g.a. den usikre situation omkring branden, har været 

udsat. De fleste er dog nu iværksat i 2019, bl.a. er der installeret en ny vejrstation.
- Tak til alle de frivillige med ønsket om en god sommer og vind fra rigtige retninger.

Ingen spørgsmål til beretningen, der blev vedtaget!

3. Regnskabet.

Kassereren fremlagde regnskabet i hovedtal, det udviste et overskud efter afskrivninger på ca. 
66.000 kroner. Dette har medført en forbedret likviditet af klubkassen på ca. 87.000 kroner. 
       
Der var spørgsmål til administrationsudgifter, serviceaftalen med A.m.b.a. samt drift af både som 
kassereren redegjorde for.

 Regnskabet blev godkendt.

4. Fastlæggelse af kontingenter.

Bestyrelsen foreslog uændrede kontingentsatser.  Det blev vedtaget.

5. Budgetorientering for 2019.

Der budgetteres meget konservativt med et underskud på ca. 60.000 kroner efter afskrivninger.
Der budgetteres med salg af 2 Ynglingebåde.

Budgetorienteringen blev vedtaget.

6. Indkomne forslag.

Bestyrelsens havde fremsat forslag om mindre tilpasninger af teksterne i vedtægterne som følger:
     

§9.
2. afsnit ændres:
Ordinær generalforsamling afholdes hvert år i april måned, 
og indkaldes med mindst 28 dages varsel.  Indkaldelse til 
generalforsamlingen sker ved indrykning af annonce i 
dagspressen, information på klubbens hjemmeside                                                   rødt  UDGÅR
www.korsoersejlklub.dk samt med opslag i sejlklubbens 
informationsskab.

             
§14.
2. afsnit ændres:
Foregånde ændres til: foregående.                    rødt ÆNDRES



§16.
1.afsnit ændres:
Foreningen Korsør Sejlklub tegnes af formanden.  Økonomiske 
dispositioner over 5.000 kr. skal besluttes på et bestyrelsesmøde,
hvor det vil komme til referat.  Bestyrelsen kan meddele prokura.                              rødt UDGÅR
I alle sager, der angår køb, salg eller pantsætning af fast ejendom 
eller væsentligt løsøre, tegnes klubben af formand, næstformand 
og kasserer i forening.

§17.
2. afsnit ændres:
Ekstraordinære  ændres til: ekstraordinær                                                             rødt ÆNDRES

Sædvanligvis kan bestyrelser egenhændigt foretage mindre justeringer af vedtægtstekster, så som 
stavefejl m.v, med den forudsætning, at ændringen ikke giver anledning til nye fortolkningsmåder af
det oprindelige indhold.
Denne praksis godkendte generalforsamlingen, hvorfor forslagene til §14 og §17 faldt bort og 
overladt til bestyrelsens opgave.

Forslaget til ændring af § 9 blev efter lidt debat sat til afstemning.  32 stemte for og 2 stemte blank, 
- forslaget blev vedtaget.

Efter en del debat blev der fremsat ændringsforslag til forslaget for §16 som  følger:

Foreningen Korsør Sejlklub tegnes af formanden i forening med et bestyrelsesmedlem.

Forslaget blev sat til afstemning.  20 stemte for, 11 imod og 3 stemte blankt.  Da vedtægtsændringer
skal vedtages med mindst 2/3 af stemmerne, faldt forslaget.

Det oprindelige forslag fra bestyrelsen (se §16 ovenfor) blev derefter sat til afstemning. 30 stemte 
for og 4 stemte blankt.  Forslaget blev vedtaget.

Iflg. vedtægterne skal vedtægtsændringerne vedtages på 2 generalforsamlinger. Der er indkaldt til 
ekstraordinær generalforsamling tirsdag den 7. maj 2019 i klublokalerne kl. 19.

7. Valg af formand:
Formanden Kasper Jørgensen var på valg, ingen modkandidater, - han blev genvalgt for 2 år.

8. Valg af kasserer:

Lars Bøjesen var ikke på valg (kun lige år)

9. Valg af øvrige bestyrelsesmedlemmer og suppleanter:
Frits Lauritsen blev uden modkandidat genvalgt
Hanne Clausen var ikke på valg
Frank Holm var ikke på valg

Som 1. suppleant blev Claus Hundahl Hvass nyvalgt
Som 2. suppleant blev Anette Voss nyvalgt.

Som revisorer blev genvalgt Thomas Mantzius og Bent Jørgensen
Som revisorsuppleant blev genvalgt Knud O Nielsen.
Den nye bestyrelse er herefter sammensat således:




